

BENGKEL ASIA:

IYAFSA 2022-Meraikan Perikanan Skala Kecil yang Mampan dan Saksama

Sesi 2: Pembangunan sosial untuk perikanan mampan, keselamatan makanan dan pembasmian kemiskinan

Dalam konteks perikanan berskala kecil, pembangunan sosial menandakan kesejahteraan kolektif komuniti nelayan dan menjamin pembangunan sosial boleh membawa kepada pengurusan perikanan yang mampan dan bertanggungjawab. Perlindungan sosial ialah komponen utama pembangunan sosial dan memainkan peranan penting dalam menyediakan bantuan penting semasa bencana alam, krisis perikanan atau semasa wabak seperti COVID-19. Pendekatan pembangunan sosial, sambil meminimumkan pengecualian sosial, dijangka mewujudkan persekitaran yang kondusif untuk menerima pakai pendekatan ekosistem kepada pengurusan perikanan berskala kecil, yang boleh menyumbang kepada perikanan mampan dan keselamatan makanan dan untuk membasmi kemiskinan dalam komuniti nelayan, jika disokong oleh dasar dan program yang betul.

Beberapa elemen utama pembangunan sosial dalam Garis Panduan Sukarela untuk Menjaga Perikanan Skala Kecil Mampan dalam Konteks Keselamatan Makanan dan Pembasmian Kemiskinan (Garis Panduan SSF) termasuk: (i) melabur, mencipta dan menyediakan akses yang berpatutan kepada kesihatan, pendidikan, celik huruf dan kemasukan digital; perumahan, sanitasi, air minuman dan tenaga; dan simpanan, kredit dan insurans; (ii) memastikan akses kepada keadilan; (iii) meningkatkan keselamatan di laut dan di perairan darat dan memberi perhatian kepada pengurusan bencana; dan (iv) menggalakkan kerja yang baik untuk semua pekerja dalam subsektor, dan menjamin pulangan yang munasabah kepada buruh mereka dalam perikanan, dan memastikan pulangan yang adil kepada pelaburan komuniti nelayan dalam pengurusan modal dan perikanan.

Elemen-elemen pekerjaan yang layak seperti yang terkandung dalam pembangunan sosial ialah: pekerjaan produktif (formal dan tidak formal), melindungi hak di tempat kerja, dan menyediakan perlindungan sosial seperti bantuan sosial dan keselamatan sosial, yang sepatutnya merangkumi: faedah kanak-kanak dan keluarga, faedah bersalin, faedah kesihatan, faedah sakit, faedah kecederaan pekerjaan, faedah pengangguran, faedah hari tua dan faedah terselamat seperti yang disyorkan oleh Pertubuhan Buruh Antarabangsa (ILO). Garis Panduan SSF juga mencari perlindungan keselamatan sosial untuk pekerja dalam sektor perikanan berskala kecil (perenggan 6.3).

Perlu diingat bahawa sebagai tambahan kepada Matlamat 14: Memulihara dan menggunakan secara mampan lautan, laut dan sumber marin untuk pembangunan mampan, beberapa elemen pembangunan sosial berada dalam skop kebanyakan Matlamat Pembangunan Mampan. Ini termasuk: Matlamat 1: Menamatkan kemiskinan dalam semua bentuknya di mana-mana (yang, secara kebetulan, juga termasuk sasaran 1.3 untuk melaksanakan sistem dan langkah perlindungan sosial yang sesuai secara nasional untuk semua); Matlamat 2: Menamatkan kelaparan, mencapai keselamatan makanan dan pemakanan yang lebih baik dan menggalakkan pertanian mampan; Matlamat 3: Memastikan kehidupan yang sihat dan menggalakkan kesejahteraan untuk semua pada semua peringkat umur; Matlamat 4: Memastikan pendidikan berkualiti inklusif dan saksama serta menggalakkan peluang pembelajaran sepanjang hayat

untuk semua; Matlamat 5: Mencapai kesaksamaan jantina dan memperkasakan semua wanita dan gadis; Matlamat 8: Menggalakkan pertumbuhan ekonomi yang mampan, inklusif dan mampan, pekerjaan penuh dan produktif serta pekerjaan yang layak untuk semua; dan Matlamat 13: Mengambil tindakan segera untuk memerangi perubahan iklim dan kesannya.

Soalan untuk Perbincangan Berkumpulan

1. Dalam konteks negara atau tempatan anda, adakah komuniti nelayan berskala kecil, termasuk wanita, lelaki dan kanak-kanak, mempunyai akses yang berpatutan (dan mencukupi) kepada kesihatan, pendidikan, perumahan, sanitasi, kemudahan dan perkhidmatan air minuman dan tenaga, setara dengan itu warganegara lain? Bagaimanakah akses kepada kemudahan dan perkhidmatan ini boleh dipertingkatkan? Apakah peranan yang boleh dilihat untuk organisasi komuniti nelayan dan pentadbiran perikanan?
2. Adakah semua ahli komuniti nelayan berskala kecil dan semua pekerja menikmati perlindungan keselamatan sosial dalam bentuk bantuan sosial atau skim insurans sosial, baik di peringkat sektoral mahupun universal (nasional)? Adakah terdapat sebarang diskriminasi terhadap mana-mana segmen, termasuk wanita dan pekerja asing, semasa pelaksanaan skim ini?
3. Adakah terdapat peningkatan jumlah kemalangan di laut/ perairan darat yang berkaitan dengan perikanan? Adakah terdapat isu keselamatan, dalam konteks perikanan marin dan darat, yang timbul daripada peristiwa cuaca ekstrem dan perubahan iklim? Bagaimanakah anda meningkatkan keselamatan keseluruhan operasi penangkapan ikan dalam menghadapi ancaman ini?